
P R O T O K Ó Ł Nr IX/2007
z sesji Rady Gminy Świdwin

odbytej w dniu 19 września  2007   roku
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Ad.1. OTWARCIE I STWIERDZENIE QWORUM

Na  podstawie  art.19  ust.1  ustawy  z  dnia  8  marca  1990  roku 
o samorządzie gminnym otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Kazimierz Lechocki.

Powitał radnych,  sołtysów oraz gości:
 Pana Mirosława Majkę –Starostę Świdwińskiego
 Pana  Stanisława  Tyszkiewicza  –  Kierownika  Rejonowego  Ośrodka 

Doradztwa Rolniczego
 Pana  Leszka  Pupławskiego  –  Przedstawiciela  Agencji  Restrukturyzacji 

i Modernizacji Rolnictwa
 Pana Bernarda Laufera – Wójta Gminy
 Pana Zdzisława Pawelca – Zastępcę Wójta
 Panią Halinę Czajkowską – Sekretarza Gminy
 Panią Renatę Kamińską – Skarbnika Gminy
 Panią  Kazimierę  Seżysko  –  Kierownika  Gminnego  Ośrodka  Pomocy 

Społecznej
 Panią  Martę  Borowy  –  Kierownika  Gminnego  Zespołu  Oświaty,  Kultury 

i Sportu
 Panią Elżbietę Wachowiec – Dyrektora Zespołu Szkół w Lekowie
 Panią Dorotę Adamiuk – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Rusinowie
 Pana  Jakuba  Szynkowskiego  –  Dyrektora  Szkoły  Podstawowej 

w Klępczewie
 Pana   Ryszarda  Miedzika  –  Prezesa  Gminnego  Zakładu  Gospodarki 

Komunalnej

Ad.2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z ostatniej sesji wyłożony był 
do wglądu w Biurze Rady. Uwag nie wniesiono. 

Radni w głosowaniu jawnym protokół przyjęli jednogłośnie



Ad.3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD

Przewodniczący Rady  Pan Kazimierz Lechocki zaproponował wprowadzenie 
dodatkowego  punktu  6”a”  Podsumowanie  konkursu  pn.  „Najpiękniejsza 
zagroda,  wieś,  balkon  ogród  przydomowy,  budynek  w  gminie.  Innych 
propozycji nie było. W głosowaniu jawnym radni propozycję porządku obrad 
przyjęli jednogłośnie, a przedstawia się następująco:

1. Otwarcie i stwierdzenie qworum
2. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji
3. Przyjęcie porządku obrad
4. Interpelacje radnych
5. Sprawozdanie  Przewodniczących Komisji  Rady Gminy z  prac w okresie 

między sesjami
6. „Czas dla Samorządów”

6a. Podsumowanie konkursu pn. „Najpiękniejsza zagroda, wieś, balkon ogród 
przydomowy, budynek w gminie.

7. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I-sze półrocze 2007 roku
8. Przygotowanie szkół do nowego roku szkolnego
9. D y s k u s j a

10. Podjęcie uchwał
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania
12. Wolne wnioski
13. Z a k o ń c z e n i e

Ad.4. INTERPELACJE RADNYCH

Radny  Pan  Andrzej  Żubert ponowił  prośbę  o  ustawienie  tablicy  z  nazwą 
miejscowości Świdwinek.
Zwrócił  się  również  z  prośbą  o  ustawienie  pojemników na  szkło  i  plastiki, 
najlepiej koło skrzynek pocztowych.

Radny  Pan  Mieczysław  Zwierzyński zwrócił  się  z  zapytaniem  kiedy  będą 
remontowane przystanki autobusowe w Bystrzynie i Niemierzynie.

Ad.5. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI Z PRAC W 
OKRESIE MIĘDZY SESJAMI

Pani Halina Cybul – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Komisja dokonała 
kontroli rozliczeń z dofinansowania świetlic w 2006 roku. Świetlice na terenie 
gminy mają dostosowany czas pracy do potrzeb uczniów dojeżdżających.
Zadaniem świetlicowych jest organizowanie życia kulturalnego mające na celu 
spędzanie  czasu  wolnego,  rozbudowanie  zainteresowań,  organizowanie 
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uroczystości,  konkursów  i  zabaw.  Świetlicowe  otrzymują  fundusze  na 
zagospodarowanie  wg  własnych  potrzeb,  pomysłów  i  umiejętności  pracy 
z młodzieżą.
Przeznaczone  środki  na  działalność  pracy  świetlic  są  niewystarczające.  Nie 
pokrywają potrzeb na zakup materiałów, środków czystości, czy gier. Ponadto 
Komisja stwierdza, że są ponoszone zbyt wysokie koszty utrzymania świetlic, 
np. 
- zakup opału:

 Cieszeniewo - 9 ton - kwota 4.321,58 zł.
 Oparzno - 5 ton - kwota 2.299,70 zł. 
 Kluczkowo - 13 ton - kwota 6.439,52 zł.

- energia elektryczna
 Berkanowo - 349,97 zł.  
 Krosino - 2.095,68 zł.
 Kluczkowo - 2.825,06 zł.
 Ząbrowo - 4.908,67 zł.
 Klępczewo - 8.506,82 zł.
 Smardzko - 4.756,56 zł.
 Rusinowo - 4.643,90 zł.

- remonty – Krosino – 6.000 zł. (posadzka)
- telefony – Lekowo – 1.310,23 zł.
- wynajem autobusów – 4.672,17 zł.
- wywóz nieczystości – Cieszeniewo – 1.264,65 zł. 

Ponadto Komisja dokonała  kontroli  dotyczącej  zabezpieczenia  p.pożarowego, 
bezpieczeństwa publicznego Gminy i wydatków na poszczególne jednostki OSP 
oraz Strażnika Gminnego w 2006 roku.
W 2006 roku na  działalność  sześciu  jednostek  wydzielono kwotę  73.304 zł. 
Wydatkowano 68.541 zł.,  co stanowi 93,5 %. Za udział w gaszeniu pożarów 
wypłacono  8.008  zł.  Było  w  2006  roku  sześćdziesiąt  zdarzeń,  wyjazdów 
z Lekowa czterdzieści osiem. Komisja stwierdziła, że nie wszystkie jednostki 
wypłacają  za  udział  w  akcjach  pożarniczych.  Należne  kwoty  pozostają  na 
działalność w danej jednostce. Z informacji Komendanta Gminnego wynika, że 
w większości jednostki OSP nie są wyposażone w specjalistyczny, atestowany 
sprzęt.  Dosprzętowienie  w  dużej  mierze  uzależnione  jest  od  operatywności 
władz danych jednostek. W dniu 12 lipca br. Komisja dokonała objazdu pięciu 
jednostek OSP na terenie gminy i stwierdza: 

 Bierzwnica  –  prezes  Pan  Zdzisław  Pawelec,  pilny  remont  dachu,  odzież 
posiada atest, pozostałych brak
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 Oparzno – prezes Pan Mikołaj Bodnar. Komisja nie dokonała sprawdzenia 
stanu  OSP z  uwagi  na  brak  kluczy  do  strażnicy.  Według  oświadczenia 
prezesa  OSP  za  ten  stan  rzeczy  odpowiedzialni  są  kierowcy  wozu 
strażackiego, którzy klucze posiadają przy sobie.

 Klępczewo – prezes OSP –Pan Kieruzel. Braki w sprzęcie atestowanym oraz 
brak szkoleń medycznych.

 Lekowo – prezes Pan Kieruzel.  Komisja potwierdza pilne pokrycie dachu 
(zakupiona jest papa).

 Ząbrowo – obecny Naczelnik OSP Pan Buniak – nie wnosi zapotrzebowań i 
uwag co do OSP. Jedynie należy wymienić drzwi wejściowe do świetlicy – 
powodem jest duży ubytek ciepła.

 Rusinowo – Komisja nie dokonała kontroli z uwagi na późną porę.

Reasumując powyższe Komisja wraz z Komendantem Gminnym OSP daje pod 
rozwagę Panu Wójtowi i Radzie Gminy finansowanie sześciu jednostek OSP. 
Są  one  w  niedalekiej  odległości  od  jednostki  Państwowej  Straży  Pożarnej 
w Świdwinie. Z relacji mieszkańców wynika, że na miejsca zdarzeń pierwsze 
dojeżdżają wozy bojowe z PSP ze Świdwina niż z miejscowej OSP.
Przy ustalaniu budżetu Gminy na prośbę Komendanta Gminnego OSP zaprosić 
przedstawiciela z OSP.
Komisja  dokonała  również  kontroli  pracy  Strażnika  Gminnego,  jego 
działalności za 2006 rok. Stwierdza się brak umowy podpisanej przez Gminę ze 
schroniskiem dla zwierząt, w szczególności ze schroniskiem dla psów.
Komisja  obliguje  Strażnika  do  sprawdzenia  umów  na  wywóz  nieczystości 
mieszkańców  Gminy  z  firmami  wywożącymi  oraz  sprawozdań  ze  swojej 
działalności.

Pan  Antoni  Giluk –  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej,  Rozwoju 
Gospodarczego,  Handlu,  Usług,  Bezrobocia  i  Opieki  Społecznej.  Komisja 
w okresie między sesjami odbyła trzy posiedzenia. 
Tematem posiedzeń kolejno było:
 29.08.2007  roku –  Funkcjonowanie  handlu,  usług  i  przedsiębiorczości  na 

terenie gminy

 31.08.2007 roku – Bezrobocie i opieka społeczna w II półroczu 2007 roku

 06.09.2007 roku – Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 
2007 roku
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Pan Otto Leske – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu 
i Etyki Radnych – Komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się 1 raz, gdzie 
dokonano  podsumowania  działalności  sportowej  za  I  półrocze  2007  roku, 
omawiane  były  również  zagadnienia  związane  z  przygotowaniem  szkół  do 
nowego roku szkolnego oraz organizację dowozu dzieci do szkół.

Pan  Ryszard  Pawlonka –  Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Leśnictwa, 
Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa. 
Komisja  odbyła  dwa  posiedzenia.  Na  pierwszym  dokonano  podsumowania 
konkursu  na  „Najpiękniejszą  zagrodę,  wieś,  balkon,  ogród  przydomowy, 
budynek w gminie. Drugie spotkanie poświęcone było sytuacji w rolnictwie na 
terenie gminy. 

Ad.6. „CZAS DLA SAMORZĄDÓW

Sołtys Smardzka Pan Marian Kaniuk zgłosił pięć postulatów:

1) przywrócić  ograniczenie  prędkości  w  miejscowości  Smardzko  do  40 
km/godz.  Skutkiem  nadmiernej  prędkości  jest  połamana  latarnia 
i zniszczony krawężnik.

2) kto usunie szkody spowodowane j.w. ?

3) mieszkańcy  Smardzka  domagają  się  ustawienia  latarni  w  kierunku 
Kluczkowa k/P. Łukasik

4) wykosić chwasty na działce Agencji Nieruchomości Rolnych

5) co z eternitem, który pokrywa dach pałacu?

Sołtys Rogalina  Pan Władysław Lachiewicz zwrócił się z pytaniem, czy jest 
możliwość,  aby  w  ramach  zajęć  wychowania  fizycznego  w  szkołach  dzieci 
z terenu całej  gminy miały możliwość korzystania z basenu.  Dzieci  z  takich 
miejscowości jak Rogalino, Niemierzyno nie mają możliwości nauki pływania.
Pan Lachiewicz  zapytał  również,  kiedy będzie  wykonany remont  przystanku 
autobusowego oraz zwrócił się z prośbą o wycinkę drzewa w centrum Rogalinia.

Pan Tadeusz Wilk – sołtys Bełtna zwrócił uwagę na dwie sprawy:
 częściej wywozić pojemniki na szkło i plastiki, albo dostawić drugie
 miało być dodatkowe oświetlenie przy przystanku

Ponownie głos zabrał Pan Władysław Lachiewicz w sprawach:
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 czy jest  jakaś komisja w gminie,  która sprawdza komu należy się pomoc 
z opieki społecznej

 ponowił prośbę o ustawienie pojemników po obydwóch końcach wioski oraz 
namalowanie pasów i ustawienie znaków ostrzegawczych przy świetlicy

Sołtys Lekowa  Pani Maria Świątczak obszernie wypowiedziała się na temat 
udzielania  pomocy  przez  Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej,  Polski 
Czerwony Krzyż i  Caritas.  Zdaniem Pani sołtys z pomocy korzystają  osoby, 
które  nie  powinny  korzystać.  Ludzie,  którzy  uczciwie  pracują  pomocy  nie 
otrzymują z powodu przekroczenia kryterium dochodowego, a są to przeważnie 
bardzo małe kwoty. 
Z obserwacji Pani sołtys wynika, że ludzie nie chcą pracować – doświadczyła 
tego osobiście kiedy w rodzinie poszukiwano osoby do opieki nad starszą osobą. 

Pan Edward Skibiński sołtys Cieszyna poruszył dwie sprawy:
 pousuwać pochylone drzewa przy drogach. Tiry mają problemy z przejazdem
 zbliża  się  zima.  W  ubiegłym  roku  piaskarki  jeździły  po  drogach 

powiatowych dopiero o godz. 900 . Prace te powinny być wykonane w nocy

Ad.6a PODSUMOWANIE  KONKURSU  PN.  „NAJPĘKNIEJSZA 
ZAGRODA,  WIEŚ,  BALKON,  OGRÓD  PRZYDOMOWY, 
BUDYNEK W GMINIE”

Przewodniczący  Komisji  konkursowej  Pan  Ryszard  Pawlonka odczytał 
protokół podsumowujący rozstrzygnięcie konkursu:

W kategorii „Najpiękniejsza zagroda w gminie” wpłynęło siedem zgłoszeń.

I miejsce Pani Jadwiga Kieruzel zam. Bełtno 26 .......................... 150 zł.
II miejsce Pani Bronisława Szalkiewicz zam. Smardzko 2 ........ 100 zł.

III miejsce Państwo  Zofia  i  Zbigniew  Krawczykowie  zam. 
Rogalino 7 ..................................................................... 50 zł.

W kategorii „Najpiękniejsza wieś w gminie” wpłynęły cztery zgłoszenia

Komisja postanowiła złożyć podziękowania (dyplomy) wszystkim zgłoszonym 
wioskom, a nagrodzić bonem w wysokości 100 zł.  miejscowościom: Ząbrowo, 
Klępczewo i Łąkowo

W kategorii  „Najpiękniejszy balkon, ogród przydomowy, budynek w gminie” 
wpłynęło dwadzieścia siedem zgłoszeń.
Komisja przyznała:

I miejsce Pan Andrzej Jagodziński zam. Rusinowo 51 ................ 150 zł.
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II miejsce Pani Beata Kilan zam. St. Przybysław 4c ..................... 100 zł.
III miejsce Pani Antonina Sieradzka zam. Smardzko 43 ................

Państwo  Katarzyna  i  Roman  Totośko  zam. 
Niemierzyno 29 .............................................................
Państwo Bożena  i Zbigniew Niedziałek zam. 
St. Przybysław 18 ..........................................................

50 zł.

50 zł.

50 zł.

Wyróżniono:
Pan Robert Adamczuk zam. Sława 27 .......................... 50 zł.
Pani Małgorzata Karnas zam.  St. Przybysław 4d ........ 50 zł.
Pani Marzanna Mołodowicz zam. Łąkowo 7/2 ............ 50 zł.
Pani Teresa Łunkiewicz zam. Łąkowo 7/3 ................... 50 zł.

Komisja wyróżniła również:

Blok Nr 3 w Klępczewie ............................................... 50 zł.
Blok Nr 1 Rycerzewko .................................................. 50 zł.

Ad.7. SPRAWOZDANIE  Z  WYKONANIA  BUDŻETU  GMINY 
ZA I-SZE PÓŁROCZE 2007 ROKU

Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I-sze półrocze 2007 roku złożyła 
Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska.
Dnia  31  sierpnia  2007  roku  zarządzeniem  nr  31/2007  Wójt  Gminy  przyjął 
informację  z  wykonania  budżetu  gminy  za  I-sze  półrocze  i  przedłożył  ją 
Regionalnej Izbie Obrachunkowej.
Informacja była omówiona na Komisjach Rady – uwag co do wykonania nie 
wniesiono. Regionalna Izba Obrachunkowa zbadała materiały i również wydała 
pozytywną opinię.
Budżet  Gminy  na  koniec  półrocza  został  zrealizowany  w  następujących 
wielkościach:

• dochody na plan 14.175.193 zł. wykonanie 8.260.734 zł. tj. 58,2 %
• wydatki  na plan 15.851.037 zł. wykonanie 9.052.892 zł. tj. 57,1 %

Według  struktury  wykonania  dochodów  najwyższy  wskaźnik  występuje 
w pozycji subwencji ogólnej dla gmin wynoszący 34,57 % ogólnego wykonania, 
natomiast drugą pozycją są dochody z podatków i opłat wynoszący 16,49 % 
ogólnego  wykonania.  Na  koniec  czerwca  w  tej  pozycji  zamknęliśmy  się 
zaległościami wymagalnymi, które według sprawozdań wyniosły 382.320 zł.
Podatek dochodowy od osób prawnych i od osób fizycznych stanowi 5,99 % 
ogólnego  wykonania  dochodów,  a  są  to  udziały  przekazywane  przez 
Ministerstwo Finansów i Urzędy Skarbowe.

7



Dochody  gminy  realizowane  są  według,  zasad  i  terminów  określonych 
w przepisach.

Otrzymywane  środki  na  zadania  zlecone  bądź  na  dofinansowanie  zadań 
własnych gminy wykorzystywane są zgodnie z ich przeznaczeniem.

W  ogólnej  kwocie  zrealizowanych  środków  największą  pozycję  zajmują 
wydatki na oświatę i wychowanie w gminie, które wyniosły 52,35 % wykonania 
ogólnych wydatków, następna pozycja to wydatki na pomoc społeczną, która 
wynosi 25,88 % ogólnych wydatków.
Pozostałe  wydatki  stanowiące  21,77  %  przeznaczone  były  na  utrzymanie 
bezpieczeństwa  publicznego  i  ochronę  przeciwpożarową,  na  gospodarkę 
mieszkaniową i komunalną, na kulturę i sport, a także na drogi gminne.
W ciągu półrocza nie wystąpiły przekroczenia wydatków, a tym samym została 
zachowana równowaga budżetowa.

Ad.8. PRZYGOTOWANIE SZKÓŁ DO NOWEGO ROKU SZKOLNEGO

Stan  placówek  oświatowych  na  miesiąc  wrzesień  omówiła  Kierownik 
Gminnego Zespołu Oświaty, Kultury i Sportu Pani Marta Borowy.

Na terenie Gminy Świdwin istnieje 5 szkół:
-3 zespoły szkół (szkoła podstawowa+ gimnazjum) w Bierzwnicy, Lekowie
 i Oparznie
-2 szkoły podstawowe w Klępczewie i w Rusinowie

                          SZKOŁY, POWIERZCHNIA UŻYTKOWA, 
                                    KUBATURA, LICZBA SAL

ZS 
Bierzwnica

ZS
Lekowo

ZS
Oparzno

SP Klępczewo SP Rusinowo

Powierzchnia 
użytkowa m2 2017,2 1968,8

_ 2416(hala)
1 ,8198 694,9 848

Kubatura m3 11554 8500
+ 

16 770(hala)

7 536,00 1598,2 2204,8

Liczba izb
lekcyjnych 8 8 +3 11 8 6
Sala gimnast.

1 1 1 - -
Sala komp. 1 1 1 1 1
Klasa  oddz. 
przedszk. 1 1 1 1 1
RAZEM 11 10 14 10 8
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Baza lokalowa placówek stale ulega poprawie. 
16 marca 2007r. została oddana do użytku pełnowymiarowa hala sportowa 
w Lekowie. To zdecydowanie poprawiło sytuację lokalową i organizację pracy 
szkoły.  Istnieje  możliwość  prowadzenia  zajęć   wychowania  fizycznego 
równocześnie w 
3 klasach.  Przybyły  również 3 sale  lekcyjne.  Zostały one przeznaczone dla 
dzieci 
z kl. I-III, które będą uczyły się w części oddzielonej od szkoły. 
Dobudowa  nowych  pomieszczeń  umożliwiło  prowadzenie  zajęć  na  jedną 
zmianę.
Koszt budowy- 4 378 131,59 zł w tym środki pozyskane przez gminę- 1 100 000 
zł.
Nowe pomieszczenia i izby lekcyjne zostały wyposażone w meble i materiały 
dydaktyczne ze środków pozyskanych z rezerwy MEN w kwocie 80 000 zł.
Starostwo Powiatowe w Świdwinie przekazało nam na ten cel 40 000 zł. 
Sal gimnastycznych nie posiadają szkoły podstawowe w Klępczewie
 i Rusinowie. 
W  Klępczewie  przystosowano  jedną  większą  klasę  do  prowadzenia  zajęć 
sportowych. W Rusinowie zajęcia sportowe prowadzone są w sali należącej do 
świetlicy. 
Gdy pozwala na to pogoda wykorzystywane są boiska przyszkolne. Znacząco 
poprawiły się warunki lokalowe ZS w Oparznie- po dobudowie w 2004r. 
2 sal lekcyjnych szatni i korytarza.  
 

LICZBA UCZNIÓW W SZKOŁACH GMINNYCH
 rok szkolny -  wrzesień 2007

SZKOŁA PODSTAWOWA GIMNAZJUM

L.
oddz

I II III IV V VI SP
RAZEM

L.
oddz

I II III
G

RAZE
M

SP
+G „0”

SP
+G
+0

ZS
BIERZWNICA

6 17 16 16 25 22 20 116 3 21 21 23 65 181 16 197
ZS 
LEKOWO

6 14 12 16 15 21 29 107 5 22
22

23 18
17

102 209 19 228

ZS
OPARZNO

4,5 10 8 8 14 17 12 69 3 26 26 15 67 136 7 143
SP
KLĘPCZEWO

3,5 7 4 6 6 7 8 38 - - - - - 38 5
+3 

(5lat)

43
+3 

(5lat)
SP
RUSINOWO

4,5 9 12 9 10 9 12 61 - - - - - 61 11 77
 
OGÓŁEM

24,
5

57 52 55 70 76 81 391
416*

11 91 70 73 234

250*

625

666*

58
+3

683
+3

724*
+5
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* Liczba uczniów i dzieci w roku szkolnym 2006-2007  
 W  stosunku  do   września  ubiegłego  roku  liczba  uczniów  w  szkołach 
podstawowych zmalała o  25
 
Liczba uczniów w gimnazjach zmalała  o 16   
 
Ogólna liczba uczniów w gminnych szkołach zmalała o   41
 
W  oddziałach  przedszkolnych  liczba  dzieci  realizujących  obowiązkowe 
przygotowanie przedszkolne nie uległa zmianie i wynosi 58  + 3 pięciolatków 
( Klępczewo)
 
W  tym  roku  nie  realizuje  obowiązku  szkolnego  1  dziecko  z  tytułu 
odroczenia (Rusinowo).   
   

Losy absolwentów szkół podstawowych - r. szk.2006/2007

SZKOŁA Liczba 
absolwentów

2007r.

Kontynuują naukę
W gimn. na terenie gminy 

Świdwin
W gimn. na terenie 

innych gmin
BIERZWNICA 20 19 1 (gm.Połczyn)
LEKOWO 18 18 -
OPARZNO 13 13 -
KLEPCZEWO 11 9 2 (m. Świdwin)
RUSINOWO 13 13
RAZEM 75 72 3

Losy absolwentów gimnazjum

SZKOŁA Liczba 
absolwentów

2007r.

Kontynuują naukę
w liceum w technikum w szkole

zawodowej
Nie podjęło nauki

BIERZWNICA 15 4 7 4 -
LEKOWO 45 4 15 24 2          (uk. 18 lat)
OPARZNO 23 5 9 9 -
RAZEM 83 13 31 37 2
 

PORÓWNANIE   TYGODNIOWYCH ILOŚCI
GODZIN  DYDAKTYCZNYCH wg arkuszy  organizacyjnych

łącznie z zaj. pozalekcyjnymi
/wrzesień 2002,  2003, 2004, 2005, 2006,2007/
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SZKOŁA PODSTAWOWA GIMNAZJUM
2002 2003 2004 2005 2006 2007 2002 2003 2004 2005 2006 2007

Bierzwnica 200 215 209 215 212 200 107 107 101 102 102 113

Lekowo 211 212 207 203 205 217 228 228 230 242 202 201

Oparzno 230 227 221 212 204 192 127 157 154 146 113 118
Klępczewo 186 170 159 154 152 142 - - - - - -

Rusinowo 198 191 182 171 170 151 - - - - - -
Razem 1025 1015 978 955 943 902 462 492 485 490 417 432
W stosunku do ub. r. szk ogólna l. godz.liczba godzin zmalała o 26

Liczba godzin dydaktycznych  jest zgodna z wytycznymi kuratorium oświaty, 
z ramowymi planami nauczania i arkuszami organizacyjnymi, uzależniona jest 
również od ilości oddziałów i obowiązku podziału klas na grupy.
Obowiązek podziału klas na grupy obejmuje:
- j.obce w oddz. liczących więcej niż 24 uczniów,   
- informatykę nie więcej niż połowę godz. w oddz. -ponad 24 uczniów,
-wych. fiz. w oddz. liczących więcej niż 26 uczniów 

Ze względu na malejącą liczbę uczniów w niektórych szkołach podstawowych 
występuje nauczanie w systemie klas łączonych:
Klępczewo-0+I, II+III, IV+V
Rusinowo  -0+I, II+III, IV+V
Oparzno   - 0+I, II+III

W szkołach prowadzone są j. obce :
ZS Bierzwnica -j. angielski, j. rosyjski
ZS Lekowo -     j angielski, j. niemiecki, 
ZS Oparzno -    j. angielski, j. niemiecki, 
SP Klępczewo -j. niemiecki
SP Rusinowo -  j. niemiecki

NAUCZANIE JĘZYKÓW OBCYCH W SZKOŁACH
                                               / r. szk. 2007- 2008/

Szkoły
podstawowe

Gimnazja
SP+G

l.godz. RAZEM klasy l.godz. RAZEM OGÓLEM
ZS V-VI j.ros. 4 16 I-III  j.ros. 6 15 31
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Bierzwnica I-VI j. ang. 12 j. ang. 9
ZS
Lekowo

I-VI j.ang.
kl. I j.niem.

11
4

15 I-III  j. ang.
j.niem.

15
15

30 45

ZS
Oparzno

I-VI j.niem. 11 11 I-III  j.ang.
j. niem.

15
6

21 32

SP
Klępczewo

I-VI j.niem. 9 9 - - - 9

SP
Rusinowo

I-VI j.niem. 10 10 - - - 10

61 66 127

 W bieżącym  roku  szkolnym  zapewniona  jest  kadra  do  nauczania  języków 
obcych. 

Rokrocznie samorząd gminny finansuje niektóre zajęcia szkolne. Są to przede 
wszystkim  zajęcia  pozalekcyjne  tj.  koła  przedmiotowe  zajęcia  sportowe, 
częściowo
 j. obce.

PLANOWANE
ZAJĘCIA SZKOLNE FINANSOWANE PRZEZ SAMORZĄD

GMINNY OD 4 WRZEŚNIA 2006

Szkoła j. obcy koła 
zaint.

świetl. naucz.
specj.

naucz. 
indyw.

zaj. 
rewalid

.

bibl. KO
SS

oddział 
zerowy Raze

m
SP 
 Bierzwnica

5 2 8 26 41

G  
 Bierzwnica

6 2 10 18

SP
 Lekowo

8 2 14 26 50

G
Lekowo

12 2 2 16

SP
 Oparzno

5 2 6 26 39

G 
 Oparzno

6 2 2 2 12

SP      
 Klępczewo

2 5 26 33

SP
 Rusinowo

5 4 6 26 41

Ogółem 24 6 23 10 38 4 13 2 130 250
W stosunku do ubiegłego roku -                -6       +2        +24        +2                           +5  
+27
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W stosunku do ubiegłego roku liczba godzin zwiększyła się o 27.
Godziny świetlicowe przeznaczone są na opiekę nad uczniami dojeżdżającymi.

KADRA NAUCZYCIELSKA WG STOPNI AWANSU ZAWODOWEGO
  wrzesień 2006

Placówka stażysta kontrakt. mianow. dyplomow. Razem
Bierzwnica 1 2 6 5 14
Lekowo - 2 12 9 23
Oparzno 1 4 8 4 17
Klępczewo - 1 3 5 9
Rusinowo - 2 5 3 10
Razem 2 11 34 26 73

W stosunku do ubiegłego roku zmalała liczba N. stażystów – o 1.
Zmalała liczba N. mianowanych o 4
Wzrosła liczba N. dyplomowanych o 6
W ty roku nie odbyły się egzaminy na stopień nauczyciela mianowanego.
 
KADRA NAUCZYCIELSKA WG STOPNI AWANSU ZAWODOWEGO (w 

przeliczeniu na pełne etaty)
  wrzesień 2006

Placówka stażysta kontrakt. mianow. dyplomow. Razem
Bierzwnica 1 2 6 5 14
Lekowo - 2 10,50 8,50 21,06
Oparzno 0,94 3,16 7,75 4 15,85
Klępczewo - 0,67 3,03 4,50 8,20
Rusinowo - 1,17 4,17 2,56 7,90
Razem 1,94 9 31,51 24,56 67,01

W stosunku do ubiegłego roku liczba etatów zmalała z 74,94 - 67,01=7,93
Wynika  to  przede  wszystkim  z  tego,  że  od  września  ci  nauczyciele,  którzy 
pracują w szkole podstawowej i gimnazjum (w zespołach szkół) będą pracować 
w na  podstawie  1  umowy.  Do tej  pory  musieli  mieć  2  umowy -  na  szkołę 
podstawową i   na  gimnazjum.  Sprawę  tę  uregulowała  zmiana  ustawy Karty 
Nauczyciela z dnia 9 maja 2007r.
 

STAN ZATRUDNIENIA –wrzesień 2007r.
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PRACOWNICY OBSŁUGI SZKÓŁ

PLACÓWKA PEŁNOZATRUDN. NIEPEŁNOZATRUDN. RAZEM
ZS BIERZWNICA 6

/Drozda. 
Osowska,Misiarz, 

Sucherska, Hirniak,
opiekunka-Gibert

- 6

ZS LEKOWO 7
/Pawłuszyn, Krysiak, 
Florkowska,Kępka,

Wojtów/
1 opiekun-dowóz-

Kieruzel,
sekr. szk. Kaszuba

- 7

ZS OPARZNO 5
/Zarzycka,Miedzik,

Krajs,,Kopaczewska/
opiekunka-
Piotrowska

0,75
Mierzwa

5,75

SP KLĘPCZEWO 3
/D.Kasperowicz,
B.Kasperowicz,

/Wojewódzkazastępu
je Panasz/

Panasz- urlop wych.

- 3 +1

SP RUSINOWO 3
/Kruk,Wetklo,Kluska

/
Wonarowicz-

zastępuje Wetklo

Wetklo-urlop 
macierzyski

- 3+1

OGÓŁEM 24 0,75 24,75 +2

DOKSZTAŁCANIE NAUCZYCIELI
        
   Nauczyciele podejmują szereg form dokształcania. Są to przede wszystkim 
kursy, konferencje i warsztaty metodyczne, studia zaoczne. 
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Obecnie zgodnie z nowymi przepisami, na dokształcanie nauczycieli przeznacza 
się 1% funduszu osobowego płac. 
Wg nowych zasad w roku 2007 szkoły dysponują następującymi kwotami na 
dokształcanie:

                                                                   Wykorzystano 
                                                            do końca sierpnia 2007      Pozostaje

ZS Bierzwnica -  4 526,00                             1 507.09                 3 018,91
ZS Lekowo      -  6 105,00                             1 651,98                  4 453,02
ZS Oparzno     -  4 627,00                                 812,32                 3 814,68
SP Klępczewo -  2 376 ,00                                944,60                 1 431,40 
SP Rusinowo   -  2     366,00                             1     072,72                  1     293,28  
Razem               20 000,00                             5 988,71                14 011,29

Środki wydatkowane są  na podstawie opracowanego w 2004 roku regulaminu, 
zatwierdzonego przez RG i w uzgodnieniu ze związkami zawodowymi.

STYPENDIA ZA WYNIKI W NAUCE I OSIĄGNIĘCIA SPORTOWE

Ogólna  kwota  przeznaczona  na  stypendia   za  wyniki  w nauce  i  osiągnięcia 
sportowe  w roku 2007– 21 000,00
Podział środków- proporcjonalnie do liczby uczniów w szkołach.

SZKOŁY PODSTAWOWE – 12 000,00

Placówka L. 
uczniów 

IV-VI

Średnia 
na 1 
ucz.

Kwota Wykorzystano
Pozostaje

Bierzwnica 62
Lekowo 68
Oparzno 40
Klępczewo 26
Rusinowo 36
Razem 259

51,72

3206,64 1344 1862,64
3516,96 896 2 620,96
2068,80 712 1356,80
1344,72 888 456,72
1861,92 1035 826,92

11.999,04 4875,00 7.124,04

GIMNAZJA – 9 000,00

Placówka L. 
uczniów

Średnia 
na 1 ucz.

Kwota Wykorzystano Pozostaje
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Bierzwnica 61
Lekowo 117
Oparzno 70
Razem 248

36,29

2.213,69 17x112=1.904 309,69
4.245,93 6x128=768 3.477,93
2540,30 4x128=512

12x100=1200
1712

828,30

8999,92 4384,00 4 615,92

Zgodnie  z  ustawą  z  29  grudnia  2004r.stypendium  motywacyjne  za  wyniki 
w  nauce  i  osiągnięcia  sportowe  przyznają  szkoły  w  oparciu  o  opracowane 
regulaminy.

ORGANIZACJA DOWOZU UCZNIÓW
/2007-2008/

 
3 autobusy gminne 346 w tym SP-205 G-108 OP-33
Bierzwnica 103 w tym SP-59 G-34 OP-10
Lekowo 100 w tym SP-53 G-36 OP-11
Oparzno 65 w tym SP-24 G-38 OP-3
Rusinowo 40 w tym SP-33 OP-7
Smardzko w jedną stronę 38 w tym SP-36 OP-2

Wynajętymi autobusami PPKS -                       65 w tym:
-na trasie Klępczewo-Bełtno-Lekowo -             24 (G)
-na trasie Przybysław, Gola, Lipce – Oparzno -41  
  
Liniami PPKS –kupujemy 107 biletów m-nych
w tym:
          · do szkół gminnych -        37  /B-11; L-18; R-8/,
          · z Osiedla do Smardzka - 38  w jedną stronę
          · do szkoły specjalnej –     29 + 3 matki ( cena biletu tak jak dla dzieci)
 
Ogółem dowożonych i dojeżdżających:
 -  do szkół gminnych –              448    (  346+65+37 )                               
- do innych szkół  /SP Nr3 i szk. specj./ 67+ 3 matki   
 
Dowóz dzieci z Cieszyna do Klępczewa planowany jest w okresie zimowym 
(5 uczniów). 
 Zatrudniamy 3 kierowców i opiekunki w trakcie dowozu - 3 etaty.+  2 osoby 
zarudnione przez PUP(Oparzno, Lekowo).
Na trasie Klępczewo -Bełtno-Lekowo opiekę sprawuje zatrudniona w Lekowie 
pani sekretarka dojeżdżająca z Klępczewa.
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Kierowcy korzystają  z  ekwiwalentu w wys.  50 zł.  kwartalnie  za  korzystanie 
z telefonów komórkowych, co ułatwia kontakt w przypadku awarii na drodze 
lub innych zdarzeń.
  
Płacimy  za  dowóz  dwóch  uczniów  niepełnosprawnych  (  na  wózkach 
inwalidzkich) z Lekowa i Kluczkowa do Filii Szkoły Specjalnej w Świdwinie. 
Dzieci są przewożone specjalnym busem przystosowanym do przewozu osób 
niepełnosprawnych  oraz  matce  dowożącej  dziecko  niepełnosprawne  do  SP 
w Rusinowie własnym samochodem w postaci przydziału limitu km (200km m-
nie).
   
Wynajmujemy garaż dla dwóch autobusów szkolnych  w SP Nr2 w Świdwinie. 
Trzeci stoi w garażu przy świetlicy w Rusinowie.

Remonty autobusów szkolnych 2007:

636 C 
Oparzno 

Rusinowo

30 01
Lekowo

K025
Bierzwnica Razem

Zakup 
materiałów do 
remontów

9 081,70
5 676,97

1 060,06
7 401,37

2 895,90
794,00

13 037,66
13 872,34

26 910,00
Remonty 3 932,35

2 519,30
1 238,30
2 804,79

128,10
-

5 298,75
5 324,09

10 622,84
Ogółem 21 210,32 12 504,52 3 818,00 37 532,84
                                                     
W  okresie  wakacji  2  autobusy  przeszły  bieżące  remonty.  W  tej  chwili  są 
sprawne. Posiadają niezbędne ubezpieczenia i  badania techniczne.
Wkrótce zostanie  uruchomiony mały żaczek,  który będzie służył na wyjazdy 
sobotnio- niedzielne.

Uczniowie oczekują na autobusy szkolne w świetlicach wiejskich- Kluczkowo, 
Cieszeniewo, Przybysław, Krosino, Łąkowo, Ząbrowo, Rogalino.

ORGANIZACJA PRACY W SZKOŁACH

Szkoły pracują zgodnie z zatwierdzonymi przez organ prowadzący i kuratorium 
oświaty  arkuszami  organizacyjnymi,  wszelkie  zmiany  wprowadzane  są 
aneksami.

17



Szkoły opracowały tygodniowe podziały godzin, przydziały czynności,  a  tam 
gdzie  jest  organizowany  dowóz  -  szczegółowe  rozkłady  jazdy 
z wyszczególnieniem tras, czasu i ilości przewożonych uczniów. 
Czas pracy szkół został dostosowany do potrzeb uczniów dojeżdżających.
Dlatego  w  ZS  w  Lekowie  zajęcia  lekcyjne  rozpoczynają  się  o  8.30, 
a w Oparznie o 8.20. W pozostałych szkołach zajęcia rozpoczynają się o godz. 
8.00.
Szkoły  zapewniają  opiekę  uczniom  dojeżdżającym,  którzy  oczekują  na 
autobusy, organizując zajęcia świetlicowe i biblioteczne.
Wszystkie szkoły posiadają statuty.
Istniejące na terenie gminy 3 zespoły szkół posiadają pracownie komputerowe 
z dostępem do internetu i prowadzone są zajęcia informatyczne. Od dwóch lat 
szkolnych  nowe  komputery  w   pracowniach  oposiadają  ZS  Oparzno,  i  ZS 
Lekowo   po  11  komputerów  z  pełnym  oprzyrządowaniem  i  drukarką.  Taką 
pracownię w ubiegłym  roku szkolnym otrzymał  również ZS w Bierzwnicy. 
Pozostałe  2  szkoły  podstawowe posiadają  małe  pracownie  komputerowe,  po 
5 komputerów zakupione 
ze środków gminnych. Szkoły mają dostęp do Internetu drogą radiową, prócz 
Rusinowa, gdzie korzystamy z usług TPSA.
W Szkole  Podstawowej  w Rusinowie,  w związku z  odejściem pani  dyrektor 
T.  Kozos  na  emeryturę,  pełnienie  obowiązków  dyrektora  powierzono 
nauczycielce tej szkoły Pani D. Adamiak. Konkurs na dyrektora tej placówki 
powinien się odbyć do końca lutego 2008r.
Od września 2007 r. w placówkach szkolnych zatrudnionych jest 2 pedagogów 
wymiarze po 26 godzin tygodniowo.    
          
Poniedziałek Lekowo 5 godzin Oparzno 6 godzin
Wtorek Bierzwnica 5 godzin Oparzno 5 godzin
Środa Lekowo 5 godzin Rusinowo 5 godzin
Czwartek Bierzwnica 6 godzin Klępczewo 5 godzin
Piątek Lekowo 5 godzin Oparzno 5 godzin

26 godzin 26 godzin

W bieżącym roku szkolnym zmieniły się zasady przyznawania  wyprawek dla 
uczniów.  W  poprzednich  latach  wyprawki  otrzymywali  zakwalifikowani 
uczniowie  z  klas  pierwszych  szkoły  podstawowej    w  ramach  rządowego 
programu wyrównywania warunków startu szkolnego. Obecnie został wdrożony 
program  zapewniający  dostęp  do  taniego  podręcznika  dla  dzieci 
rozpoczynających roczne przygotowanie przedszkolne oraz dla uczniów klas I-
III szkoły podstawowej polegający na tym, że pomoc w formie dofinansowania 
zakupu  podręczników  otrzymają  dzieci  i  uczniowie  z  wyżej  wym.  klas, 
pochodzących z rodzin, w których dochód na osobę nie przekracza kryterium 
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dochodowego na osobę w rodzinie, o którym mowa w art.8 ust.1 pkt 2 ustawy 
z dnia 12 marca 2004r. o pomocy społecznej tj.351,00zł.
Wartość pomocy nie może przekroczyć kwoty:
70zł – dla ucznia rozpoczynającego roczne przygotowanie przedszkolne,
130zł- dla ucznia kl. I szkoły podstawowej,
150zł- dla ucznia kl. II szkoły podstawowej,
170zł- dla ucznia kl. III szkoły podstawowej.
Ponadto uczniowie szkół podstawowych i gimnazjów pochodzących z rodzin, 
w których dochód na osobę nie przekracza kryterium dochodowego na osobę 
w rodzinie, o którym mowa w art.8 ust.1 pkt 2 ustawy z dnia 12 marca 2004r. 
o  pomocy  społecznej  tj.351,00zł.otrzymają  pomoc  w  formie  dofinansowania 
zakupu jednolitego stroju w kwocie 50zł.
Pomoc,  o  której  mowa,  udzielana  będzie  na  wniosek  rodziców,  prawnych 
opiekunów lub innych uprawnionych osób.
Wnioski  z  zaświadczeniami  o  wysokości  dochodów  lub  zaświadczeń 
o  korzystaniu  ze  świadczeń  pieniężnych  z  pomocy  społecznej  składa  się 
w szkole do której uczęszcza uczeń.

Nasze szkoły przedstawiły już dane dotyczące liczby uczniów kwalifikujących 
się do w/w pomocy. Zestawienie zbiorcze wysłano do KO w Szczecinie. W tej 
chwili oczekujemy na środki finansowe.

W ramach aktywizacji jednostek samorządowych na realizację programu
„Zajęcia z nauki  pływania dla uczniów z terenu gminy Świdwin” pozyskano 
kwotę 27 091,80 zł. + środki własne -14 270,40 zł.
Program  ten  opracowano  przede  wszystkim  z  myślą  o  uczniach  ze 
stwierdzonymi  wadami  postawy,  których  w  szkołach  gminnych  jest  bardzo 
dużo.  W  szkołach  podstawowych  wg  danych  z  czerwca  2007-liczba  dzieci 
z wadami postawy wynosiła-231  (B.-71, L.-52, Op.-48, Kl.-23, R.37),
w  gimnazjach  -134 (B.-32,  L.-65,Op.-37).  Są  to  uczniowie  z  różnymi 
problemami zdrowotnymi związanymi z zaburzeniami narządów ruchu 
i  statyki  (skrzywienia  kręgosłupa,  płaskostopie,  skolioza,  skifoza,  nadwaga, 
niedobór masy ciała, niskowzrosłość).
Program rusza w II połowie września. 

WARUNKI SANITARNE

Podstawowym aktem prawnym dla placówek oświatowych, w tym szkół  jest 
ustawa  o  systemie  oświaty.  Ogólne  przepisy  bezpieczeństwa  i  higieny 
w szkołach określa rozporządzenie MEN z 31 grudnia 2002r..
Pracownicy  szkół  przeszli  niezbędne  szkolenia  okresowe  stosownie  do 
zajmowanego stanowiska, a także tematyce z zakresu p/poż.
We wrześniu takie szkolenia przejdą nowo zatrudnieni.
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Na bieżąco dokonujemy zakupu odzieży ochronnej.
Wszyscy  pracownicy  posiadają  okresowe  badania  lekarskie,  nowe  osoby  są 
kierowane na badania przed podjęciem pracy.
Nauczyciele posiadają książeczki zdrowia.  
Opracowano regulaminy w celu ochrony p/poż. oraz plany ewakuacyjne.
Założono książki  budowlane  dla  wszystkich placówek,  gdzie  odnotowuje się 
okresowe kontrole i przeglądy. 
Na bieżąco dokonuje się wymiany gaśnic w budynkach szkolnych 
i  świetlicach,  badania  drożności  przewodów  kominowych,  badania  instalacji 
elektrycznej  i  odgromowej,  wod.  kan.  oraz  przeglądy  serwisowe  kotłowni 
szkolnych. Na bieżąco usuwamy wszelkie usterki zgłaszane przez dyrektorów 
szkół.
Doposażono kuchnie szkolne i dostosowano pomieszczenia  zgodnie 
z zaleceniami PSSE w Świdwinie.
Dbamy,  aby sprzęt  i  meble  dostarczane  do  szkół  posiadały  niezbędne atesty 
i certyfikaty dopuszczenia do użytku szkolnego.
W szkołach  zatrudnieni  są  konserwatorzy,  którzy  dokonują  bieżące  naprawy 
i  drobne remonty.
Na bieżąco realizujemy zalecenia PSSE w Świdwinie. 
Szkoły są czyste i zadbane. Nie ma uwag pokontrolnych ze strony PSSE 
w Świdwinie dotyczących zachowania bieżącej czystości w placówkach. 
Zatrudniamy  pracownika,  który  prowadzi  sprawy  związane  z  bhp 
w placówkach.

OPIEKA MEDYCZNA

Opieka  medyczna  w placówkach oświatowych od ubiegłego roku nie  uległa 
zmianie.  Dwie  pielęgniarki  zatrudnione  w  charakterze  opiekunek  w  czasie 
dowozu  sprawują  opiekę  pielęgniarską  w  szkołach  -Lekowo,  Oparzno, 
Rusinowo.
Ponadto od stycznia  2000r.  są  usługi  prowadzone przez pielęgniarską spółkę 
cywilną "ZDROWIE"
Bierzwnica  - 1x w tyg.
Lekowo       - 1x w tyg.
Oparzno      - 1x w tyg.
Klępczewo  - 1x na 2 tyg.
Rusinowo   - 1x na 2 tyg.
 Od  2003  roku   w  Lekowie  istnieje  gabinet  stomatologiczny.  Opieką 
stomatologiczną objęci są wszyscy uczniowie uczęszczający do gminnych szkół. 
Uczniów dowozimy autobusami szkolnymi.
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REMONTY, NAPRAWY  2007 (I-VIII)

Lp. Szkoła Rodzaj robót Koszt zł
1 Zespół Szkół w 

Bierzwnicy
Roboty  elektryczne,  naprawa 
kserokopiarki,  zakup  materiałów  do 
remontów bieżących

5333,72

2 Zespół Szkół
w Lekowie

Roboty  elektryczne,  instalacja  co, 
materiały do remontów bieżących

3 285,08

3 Zespół Szkół
w Oparznie

Szklenie,  roboty  elektryczne, 
materiały do remontów bieżących

2904,37

4 Szkoła 
Podstawowa
Klępczewo

szklenie,  naprawa  komputera,  zakup 
materiałów do remontów bieżących

1186,52

5
Szkoła 

Podstawowa
Rusinowo

roboty  elektryczne,  naprawa 
kserokopiarki

823,06

RAZEM 13 532.75

Obecnie  trwają  roboty  elektryczne  w  ZS  w  Oparznie.-  realizacja  decyzji 
Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Świdwinie oraz wymiana wykładziny 
w 1 pomieszczeniu lekcyjnym w ZS w Bierzwnicy.
Szereg napraw i prac konserwatorskich  wykonano we własnym zakresie.

W ubiegłym roku nastąpiła zmiana systemu ogrzewania z olejowego na gazowe 
w ZS w Bierzwnicy.

DOŻYWIANIE

  Wzorem ubiegłych lat w b.r. szk. wszyscy uczniowie uczęszczający do szkół 
gminnych są objęci dożywianiem. Dożywianie prowadzi GOPS w Świdwinie 
oraz sponsorująca fundacja. 
W szkołach stworzono warunki do wydawania posiłków, wyparzania naczyń.

WYPOCZYNEK DZIECI I MŁODZIEŻY
WYCIECZKI SZKOLNE

     Od 2001 roku szkoły otrzymują limity km do wykorzystania w okresie 
feryjnym i  wycieczkowym,  a  także  na  inne  wyjazdy   związane  z  realizacją 
programu dydaktyczno-wychowawczego według ustaleń:
oddział przedszkolny - 100km/oddział
szkoła [podstawowa -  100km/oddział
gimnazjum –                150 km/oddział
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W 2007 roku (do 31 sierpnia) przyznano  4 700 km.
Bierzwnica -  1 550 km    

Lekowo -       1  600 km   
Oparzno -      1  050 km   
Klępczewo -      400 km   
Rusinowo –        500 km  
 
W  przypadku  przekroczenia  limitu,  szkoły  pokrywały  różnice  z  własnych 
środków.  

Organizowane wycieczki (maj-czerwiec 2007)

Bierzwnica - Toruń-Warszawa (35 ucz.),Zieleniewo –Kołobrzeg (16),
Koszalin-Mielno (28),Koszalin (26), Kołobrzeg-Koszalin (17) 
wycieczka sponsorowana

Lekowo  - Międzyzdroje  (20),  Koszalin-Mielno  (26),  Poznań  (30), 
Kołobrzeg (18)

Oparzno-     - Świerkocin  (36),  Kraków-Wieliczka-  Częstochowa 
Oświęcim-Wadowice  (30),Międzyzdroje-Trzebiatów  (35), 
Kołobrzeg-wycieczka sponsorowana (16)

Klępczewo - Świdwin (40), Kołobrzeg (22), Świdwin (24), Koszalin (33), 
Koszalin-     Kołobrzeg (11)

Rusinowo - Malbork-Trójmiasto (28),  Koszalin-Mielno (21),  Kołobrzeg- 
Koszalin  (13)

Kolonie

W okresie  wakacji  4  uczniów z  rodzin  najuboższych  i  26  z   rodzin  byłych 
pracowników  ppgr   skorzystało  z  2-tygodniowych  bezpłatnych  kolonii 
organizowanych przez KO. Pierwsza –Ostrzeszów gm. Gryfino, druga- Rzeczka 
(Góry Sowie). Uczestników kolonii typowali dyrektorzy szkół.
Jedno  miejsce  nie  zostało  wykorzystano  (kolonie  dla  dzieci  z  rodzin 
najuboższych).  Rodzic  w  ostatnim  dniu  dostarczył  informację,  że  uczeń 
zachorował. Rodzice uczniów z list rezerwowych nie wyrazili chęci .
W  7-dniowych warsztatach polsko- niemieckich, w miejscowości Schwed
uczestniczyło 16 uczniów (organizatorką tego wyjazdu była p. Ewa Odrowąż-
Petrykowska).                                    
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Ponadto  dzieci  mogły  spędzać  czas  wolny  w  wiejskich  13  świetlicach- 
wiejskich  (  Krosino,  Łąkowo,  Oparzno,  Klępczewo,  Smardzko,  Lekowo, 
Rusinowo, Cieszeniewo, Kluczkowo, Ząbrowo, Przybysław, Sława, Rogalino). 
oraz korzystać z 4 bibliotek.

Świetlice otrzymały środki na materiały do prowadzenia zajęć.

GZOKiS

W Gminnym Zespole Oświaty, Kultury i Sportu zatrudnionych obecnie jest 8 
osób w pełnym wymiarze czasu pracy oraz sprzątaczka na 0,5 etatu.
W październiku br. odchodzi na emeryturę główna księgowa, na jej miejsce jest 
już  zatrudniona  nowa osoba wyłoniona  w drodze  konkursu.  Z końcem roku 
kalendarzowego odchodzi pracownica od spraw płac i również na jej miejsce 
została zatrudniona nowa osoba w celu przyuczenia.
Zajmujemy  się  obsługą  finansowo-  kadrową  szkół,  świetlic,  bibliotek, 
dowozem, sportem, sprawozdawczością, prowadzimy bieżące naprawy
i remonty, czynimy zakupy.

Ad.10. PODJĘCIE UCHWAŁ

Skarbnik Gminy  Pani Renata Kamińska przedstawiła projekt uchwały, który 
radni podjęli w formie:
- uchwały Nr IX/68/2007 - w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 

2007 rok
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

Kolejne  trzy  projekty  uchwał  przedstawiła  Sekretarz  Gminy  Pani  Halina 
Czajkowska, a radni podjęli je w formie:

- uchwały Nr IX/68/2007 - w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej 
lokalem  mieszkalnym  położonym  w  budynku 
w  miejscowości  Bierzwnica  wraz  z  udziałem 
w działce nr 69/3 o powierzchni ogólnej 0,1977 ha 
KW 19067
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

- uchwały Nr IX/69/2007 - w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej 
lokalem  użytkowym  położonym  w  budynku  po 
byłej  mleczarni  w  miejscowości  Cieszeniewo 
wraz  z  udziałem  92/1000  w  działce  nr  85  o 
powierzchni ogólnej 0,2400 ha KW 32624
(uchwałę podjęto jednogłośnie)
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- uchwały Nr IX/70/2007 - w  sprawie  powołania  zespołu  do  zaopiniowania 
kandydatów na ławników
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

- uchwały Nr IX/71/2007 - w  sprawie  powołania  zespołu  do  zaopiniowania 
kandydatów na ławników
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

         
Kolejny  projekt  uchwały  przedstawiła  Skarbnik  Gminy  Pani  Renata 
Kamińska, który radni podjęli w formie:

- uchwały Nr IX/72/2007 - w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej w roku 
2007  dla  Województwa  Zachodniopomorskiego 
w  Szczecinie  z  przeznaczeniem  na  przebudowę 
przejścia  drogowego  przez  miejscowość 
Rusinowo
(uchwałę podjęto jednogłośnie)

 

Ad.11. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA

Na  interpelacje  i  zapytania  odpowiedzi  udzielił  Wójt  Gminy  Pan  Bernard 
Laufer. Na  dzisiejszej  sesji  zostały  zgłoszone  dwie  interpelacje.  Pan  radny 
Żubert  postuluje,  aby  postawić  tablicę  z  nazwą  miejscowości  Świdwinek. 
Jeszcze  dzisiaj,  albo jutro Pan Wójt  wystąpi  do Powiatowego Zarządu Dróg 
o ustawienie takiej tablicy.

Pan radny Zwierzyński zwrócił uwagę na konieczność remontu przystanków 
w  Bystrzynie  i  Niemierzynie.  Przystanki  te  zostaną  wyremontowane  przez 
pracowników  publicznych  i  interwencyjnych  po  dożynkach  powiatowych 
w Bierzwnicy.

Sołtys  Rogalina  oprócz  korzystania  z  basenu  również  podnosił  sprawę 
przystanku,  a także drzewa rosnącego w centrum Rogalina.  Przekażę sprawę 
pracownikowi UG o wydanie zezwolenia na usunięcie tego drzewa w zamian za 
wykonane prace.

Jeżeli chodzi o zakrzaczenie drogi Bełtno – Klępczewo to w najbliższy piątek 
będzie podpisane porozumienie z Wojewódzkim Zarządem Dróg Publicznych, 
gdzie  gmina  wspólnie  ze  Spółdzielnią  Mieszkaniową  MEWA  usunie  te 
zakrzaczenia.  W  zamian  za  to  Zarząd  Wojewódzkich  Dróg  Publicznych 
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zobowiąże się do dostarczenia kostki  polbrukowej i  płyt  krawężnikowych na 
chodnik  w  Klępczewie.  Uzgodnienia  są  już  dokonane,  pozostała  już  tylko 
formalna sprawa podpisania umowy.

Na kolejne zapytania odpowiedział Zastępca Wójta Pan Zdzisław Pawelec.

Jeśli  chodzi  o  pojemniki  na  szkło  i  plastiki.  Zgodnie  z  obietnicą  Prezes 
Międzygminnego  Przedsiębiorstwa  Gospodarki  Odpadami  w  Wardyniu  miał 
temat załatwić w miesiącach lipcu i sierpniu. Na dzień dzisiejszy są problemy 
w kwestii podpisania umów między firmami wywożącymi, a Prezesem. Firmy 
nie chcą podpisywać umów na odbiór odpadów do segregacji. Negocjują cenę. 
Wytworzył  się  bałagan.  Pan  Pawelec  ma  nadzieję,  że  na  najbliższym 
posiedzeniu Rady Nadzorczej sprawa się wyjaśni.

W sprawie oświetlenia – w czerwcu podpisaliśmy umowę o dodatkowe lampy. 
Na dzień dzisiejszy zostały już założone w Lekowie i częściowo w Berkanowie. 
Została jeszcze jedna część w Berkanowie i Goli oraz uzupełnienie w Smardzku, 
Cieszeniewie i Sławie.

Na zapytania w sprawie udzielania pomocy i zasad zatrudniania opiekunek do 
osób  starszych  odpowiedziała  Kierownik  Gminnego  Ośrodka  Pomocy 
Społecznej Pani Kazimiera Seżysko.

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej  jest  jednostką budżetową gminy i  jego 
zadania  określa  ustawa  o  pomocy  społecznej,  która  dokładnie  określa  komu 
może  być  pomoc  udzielana.  Celem  pomocy  społecznej  jest  umożliwienie 
rodzinom, aby przezwyciężyli trudne sytuacje życiowe, których nie są w stanie 
pokonać wykorzystując własne środki, możliwości i uprawnienia.
Udziela się ją osobom i rodzinom w szczególności z powodu:
 ubóstwa
 sieroctwa
 bezdomności
 bezrobocia
 niepełnosprawności
 długotrwałej lub ciężkiej choroby
 przemocy w rodzinie
 potrzeby ochrony macierzyństwa lub wielodzietności
 bezradności  w  sprawach  opiekuńczo-wychowawczych  i  prowadzenia 

gospodarstwa  domowego,  zwłaszcza  w  rodzinach  niepełnych 
i wielodzietnych

 braku  umiejętności  w  przystosowaniu  do  życia  młodzieży  opuszczającej 
placówki opiekuńczo-wychowawcze

 trudności w integracji osób, które otrzymały status uchodźcy
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 trudności w przystosowaniu do życia po zwolnieniu z zakładu karnego
 alkoholizmu lub narkomanii
 zdarzenia losowego i sytuacji kryzysowej
 klęski żywiołowej lub ekologicznej

Prawo do  świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej przysługuje:

• osobie samotnie gospodarującej, której dochód nie przekracza kwoty 477 zł.
• osobie w rodzinie, w której dochód na osobę nie przekracza  351 zł.  przy 

jednoczesnym wystąpieniu co najmniej jednego z powodów wymienionych 
wyżej

Kryteria te określa ustawa i my musimy je przestrzegać.

Najwięcej emocji budzą dary. Wprowadziliśmy nowy sposób ich wydawania.
W  pierwszy  dzień  wydajemy  tylko  tym  osobom,  które  kwalifikują  się  do 
pomocy, Na drugi dzień otrzyma każdy kto się zgłosi, bez względu na to czy 
korzysta z pomocy, czy nie.

Jeżeli chodzi o opiekunki, to było przeszkolonych siedem osób. Panie te podjęły 
pracę.  W chwili  obecnej  szykowana jest  druga grupa.  Jeżeli  będzie  problem 
w znalezieniu osoby do opieki nad starszą osobą, proszę zgłaszać się do GOPS, 
który skieruje sprawdzoną, pewną osobę osobę. 

Ad.12. WOLNE WNIOSKI

Radny  Pan Otto  Leske zaproponował  ograniczenie  przyjmowanej  żywności 
przez  GOPS.  Faktycznie  (był  świadkiem),   w  pierwszy  dzień  widział  ludzi, 
którzy  pomocy  potrzebują.  Następnego  dnia  były  tłumy.  Żywność  jest 
pobierana, a później wyrzucana do śmietnika.

Radny  Pan  Mieczysław Kozicki złożył  podziękowanie  Wysokiej  Radzie  za 
poważne podejście do tematu i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
rzeczowej  w  roku  2007  dla  Województwa  Zachodniopomorskiego 
z  przeznaczeniem  na  przebudowę  przejścia  drogowego  przez  miejscowość 
Rusinowo.

Pan Kozicki wnioskuje również, aby przy projektowaniu budżetu na następny 
rok uwzględnić potrzebę zakupu nowych strojów dla zespołu Dąbrowiacy.

Sołtys  Rusinowa  Pan  Adam  Bieńczak zwrócił  uwagę,  że  w  Rusinowie 
niedoświetlona jest droga wojewódzka.
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Radny Pan Ryszard Pawlonka wnioskuje o dofinansowanie zespołu BARKA z 
Krosina. Pismo opiekunki zespołu wpłynęło do Przewodniczącego Rady.

Radny  Pan  Mieczysław  Kozicki poinformował,  że  Rejonowy  Ośrodek 
Doradztwa  Rolniczego  organizuje  kurs  dla  opiekunek  dzieci  z  nauką  języka 
obcego. Kurs odbędzie się w dniach 24.09.2007 do 14.10.2007.

Ad.13. Z A K O Ń C Z E N I E
Kończąc obrady IX/2007 Sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz 
Lechocki podziękował za uczestnictwo.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała                                                      Przewodniczący 
                                                                                 Rady Gminy
Wiesława Żmudzińska
                                                                    mgr Kazimierz LECHOCKI

Obrady sesji nagrane na kasetę magnetofonową stanowią załącznik do protokołu
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